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Wat gebeurt er t/m 2050? 
Vier scenario’s; met name groei zon en wind op zee
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Het verslag van de technische sessie zojuist. 

Deze vragen/antwoorden zitten ook in de annotatie van de wethouder. 

Dank iedereen voor de input/check/aanwezigheid! 

@  , voor de CIE zullen we nog extra input datacenterbeleid nodig 
hebben. 

Groet, 

 

 
 
De gemeente Amsterdam streeft naar optimale dienstverlening en zorgvuldige afhandeling van e‐
mailverkeer. Als deze e‐mail niet voor u is bestemd, laat dit dan weten aan de afzender en verwijder 
de e‐mail. Voor meer informatie: www.amsterdam.nl/proclaimer. 
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From: @npres.nl> 
Sent: Monday, May 17, 2021 12:35:40 PM (UTC+00:00) Monrovia, Reykjavik 
To: @npres.nl> 
Subject: FW: mail actiecomité Lage Vuursche-argumenten zoals in moratorium wind op land- antwoord EZK? 

Ha   
Ik begreep dat EZK bezig is met het formuleren van een antwoord op de oproep tot een moratorium voor wind op 
land.  
Kun jij me vertellen hoever het daarmee staat? 
Ik krijg steeds meer vragen / berichten vanuit regio’s en gemeenten daarover. Soms van actiecomités van inwoners 
(hieronder bv vanuit Baarn), soms vanuit gemeenteraden via vragen vanuit de raad en/of via amendementen enzo). 
Er wordt op allerlei manieren verwezen naar analyses van PBL en van uitspraken van EZK – zie ook hieronder… Het is 
voor mij daarom erg lastig om regio’s (en gemeenten) te helpen b ij hun antwoorden op dit soort signalen. 
Een antwoord vanuit EZK (waarin op dit soort argumenten wordt ingegaan… “verouderde cijfers ten tijde van KA‐
onderhandelingen; wel heel veel meer ruimte op zee; de windbranche geeft foute info; wat heeft EZK eigenlijk 
precies gezegd (zie de roodgemaakte zin hieronder); hoe zit het met de analyse van PBL etc.) zou zeer helpen! 
Alvast dank,  
groeten,   

Van:  @bureauruimtewerk.nl>  
Verzonden: Monday, May 17, 2021 1:51 PM 
Aan:  @npres.nl> 
CC:  @amersfoort.nl>;  @amersfoort.nl>;   

@bureauruimtewerk.nl> 
Onderwerp: FW: mail actie comité Lage Vuursche 
Dag   
Onderstaande mail kreeg ik van   (Gemeente Baarn). 
Kort gezegd stelt het Actiecomité Windturbines Lage Vuursche dat er genoeg ruimte voor 35 TWh opwek dmv 
windturbines op zee en er daarom geen extra duurzame opwek op land nodig is.  
Marleen vroeg of we hier over konden meedenken. 
Weet je of hier een algemeen antwoord op is vanuit NP RES / rijksoverheid. Waarom duurzame opwek op land wel 
noodzakelijk is?  
Alvast bedankt, 
Met vriendelijke groet, 

 
@bureauruimtewerk.nl 

Thorbeckegracht 39 
8011 VN Zwolle 
M: 06   
T. 038   

b u r e a u R u i m t e w e r k  
p r o j e c t m a n a g e m e n t e n g e b i e d s o n t w i k k e l i n g  
Van:  @baarn.nl>  
Verzonden: dinsdag 11 mei 2021 15:46 
Aan:  @bureauruimtewerk.nl> 
Onderwerp: mail actie comité Lage Vuursche 
Hallo   
Vanmorgen heb ik het met je over de mail gehad die we van actie comité Lage Vuursche ontvingen. Hieronder tref je de tekst 
aan. Vraag vanuit ons is welke inhoudelijke reactie wij hierop kunnen geven. Klopt het inderdaad wat hier beschreven staat? Of 
weet je anders bij wie we terecht zouden kunnen voor een inhoudelijke reactie?  
Ik ben benieuwd, dank in ieder geval vast voor je inzet! 
Groeten, 

 
\‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐ 
Geachte ,  
In Baarn zullen de komende tijd beslissingen moeten worden genomen over zonnevelden en windturbines. Aan die 
beslissingen zal de nodig discussie vooraf gaan. Daarbij zullen veel argumenten tegen met name windturbines 
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worden aangevoerd die u ongetwijfeld al eerder heeft gehoord. Een feit dat van groot belang is bij de afwegingen 
waar u voor staat, blijft tot dusver helaas onderbelicht. De plaatsing van een groot aantal windturbines op land is 
niet nodig. De aanname dat de turbines op land nodig zijn, is gebaseerd op verouderde cijfers. De ingrijpende 
aantasting van het landschap en de overlast die windturbines op land opleveren, kunnen niet verantwoord worden, 
omdat de noodzaak hiertoe ontbreekt.  
Onderbouwing wind en zon op land  
Wie de vraag stelt waarom wind en zon op land nodig zijn, krijgt steevast het antwoord van de overheid dat het in 
het Klimaatakkoord zo afgesproken is omdat het nodig is. Zonder wind en zon op land zouden we onze 
doelstellingen niet halen. Op de vraag of er niet meer windturbines op zee kunnen worden geplaatst, wordt 
geantwoord dat daar onvoldoende ruimte is. De noodzaak om de energievoorziening zo snel mogelijk CO2-vrij te 
maken, staat niet ter discussie. Ook is duidelijk dat andere oplossingen, zoals kernenergie of aardwarmte, niet zo 
snel op grote schaal beschikbaar zijn, dat we daar nu volledig op in kunnen zetten. Wie zich echter in de 
onderliggende cijfers verdiept, komt tot de conclusie dat de stelling dat er op zee onvoldoende ruimte is, niet klopt. 
Het is eigenlijk helemaal niet nodig dat we ons land volzetten met windturbines en zonnevelden. Navraag bij het 
ministerie van EZK leverde de bevestiging daarvan op.  
De cijfers Voor een goed begrip van de materie is het noodzakelijk om te weten wat de verschillende grootheden 
betekenen die worden genoemd bij het opwekken van elektriciteit.  
* Het opgestelde vermogen van een windturbine wordt uitgedrukt in Megawatt. Een grote windturbine heeft een 
(nominaal) vermogen van circa 10 Megawatt.  
* Op het vermogen moet een “capaciteitsfactor” worden toegepast, omdat het niet altijd voldoende waait om de 
turbine op volle toeren te laten draaien. De capaciteitsfactor loopt ongeveer van 20% op land tot maximaal 50% op 
zee.  
* Na toepassing van de capaciteitsfactor houden we het productievermogen over. Het vermogen van alle 
windturbines samen wordt meestal uitgedrukt in Gigawatt. 1000 turbines van 5 Megawatt, zijn samen 5 Gigawatt.  
* Als je het totaal beschikbare vermogen (weergegeven in Watt) aan windturbines gedurende een bepaald aantal 
uren stroom laat produceren, dan krijg je een bepaald aantal Terawattuur (TWh). Dat is de opbrengst aan 
(elektrische) energie. Een Terawattuur is 1.000.000.000 Kilowattuur (KWh).  
Benodigd opwekvermogen  
In het Klimaatakkoord is afgesproken dat er in 2030 49 Terawattuur aan elektriciteit moet worden opgewekt met 
windturbines op zee. Daarvoor is 11,5 Gigawatt aan windturbinevermogen nodig. Daarnaast moet er op land 35 
Terawattuur aan elektriciteit uit zon en wind worden opgewekt. Als we de gehele 35 Terawattuur met windturbines 
op land produceren, hebben we daarvoor voor circa 15 Gigawatt aan windturbines nodig. Als we besluiten om de 
gehele 35 Terawattuur niet op land, maar door middel van windturbines op zee op te wekken, hebben we daarvoor, 
doordat er meer wind is op zee, circa 8 Gigawatt aan turbines nodig. In werkelijkheid is de situatie echter gunstiger. 
Een deel van de opwekopgave op land wordt immers door middel van zon ingevuld en een deel van de 
windmolenprojecten op land is al in een vergaand stadium van planning of realisatie. Het is een veilige aanname 
dat de resterende opgave waarvoor nu in het kader van het Nationaal Programma RES ruimte wordt gezocht, kan 
worden ingevuld met 5 Gigawatt aan windturbines op zee.  
Ruimte voor windturbines op zee  
Een deel van de Noordzee is niet geschikt voor de plaatsing van windturbines, omdat er vaarroutes en leidingen in 
de weg liggen, omdat gebieden dicht bij de kust liggen of als natuurgebied zijn aangewezen. Op het resterende deel 
(40%) is ruimte voor 230 Gigawatt aan windturbines. Het Planbureau voor de Leefomgeving werkte een 
scenario<https://www.pbl.nl/sites/default/files/downloads/pbl-2018-toekomst-van-de-noordzee-2728.pdf> uit 
waarin 60 Gigawatt haalbaar wordt geacht. Er is dus voorlopig meer dan voldoende ruimte om bovenop de 11,5 
Gigawatt die in 2030 op zee gerealiseerd moeten zijn, plek te vinden voor de circa 5 Gigawatt die de resterende 
opgave voor het land kan vervangen.  
Consequenties grootschalige opwekking op land  
Dat de grootschalige plaatsing van windturbines en zonnevelden op land tot een ingrijpende aantasting van het 
landschap leiden, staat vast. Zelfs het Nationaal Programma RES geeft toe dat het landschap “ingrijpend” zal 
veranderen en dat veel gebieden zullen veranderen in een “energielandschap”. Om het concreet te maken: het gaat 
bijvoorbeeld om circa 80 enorme turbines in de provincie Utrecht en 60 in Twente. Zelfs als daarvan maar de helft 
wordt gerealiseerd, zullen de turbines overal zichtbaar zijn. In een vol land als het onze, kunnen kwetsbare gebieden 
daarbij niet altijd worden gespaard. Een dergelijke ingrijpende aantasting zou in ons land normaal gesproken 
absoluut onbespreekbaar zijn. Het landschap en de natuur staan al onder druk door de bouw van woningen, 
bedrijven en infrastructuur.  
Achtergrond keuzes Klimaatakkoord  
De vraag dringt zich op waarom in het Klimaatakkoord een zo grote opwekopgave is afgesproken, dat 
grootschalige plaatsing van windturbines en zonnevelden op land nodig is. Het antwoord<https://www.regionale-
energiestrategie.nl/documenten/handlerdownloadfiles.ashx?idnv=1879583> dat het ministerie van EZK geeft, is 
opmerkelijk. Bij de vaststelling van de afspraken, is men op basis van oud ecologisch onderzoek ervan uitgegaan 
dat de ruimte voor windturbines op zee veel beperkter is, dan hij in werkelijkheid is. Bovendien leefde bij decentrale 
overheden de wens om hun steentje bij te dragen aan de opgave uit het Klimaatakkoord. Daarnaast hebben wij uit 
betrouwbare bron vernomen dat ideële motieven over bijvoorbeeld lokale opwek door burgers een rol speelden bij 
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Kernprocessen NL 

Team SDE 

 

Datum 

12 mei 2021 

 

 

 

Stand van zaken PBL onderzoek voor 2022 
De kickoff is geweest en goed verlopen; de marktconsultatie loopt. 

 
 

7. Rondvraag 
 stelt voor het proces van de publicatie van correctiebedragen een 

keer te bekijken of er versnelling mogelijk is; eventueel voor bepaalde 
categorieën zoals biomassa die op een vaak forse nabetaling zitten te 
wachten omdat ze veel hebben moeten voorfinancieren. Akkoord om hier 

naar te kijken met de kanttekening dat het wellicht ongewenst is om 

meerdere publicaties te moeten doen als je bepaalde categorieën naar 
voren wilt halen. Wellicht dat tot een hoger percentage bevoorschotten 
ook een optie is. 

  
 RVO heeft inmiddels 

hier afspraken over en dit loopt goed. 
 

 
Openstaande actiepunten na uitvoeringsoverleg 12 mei 2021: 

 
 Omschrijving actiepunt Naam status 

Delen van informatie over evaluatie   Volgt zsm 

Voorstel startdatum 2021 ronde   conceptfase 

EZK komt met planning wanneer concept 

gegevens geleverd moeten worden door 

RVO en wanneer laatste actualisatie 

plaatsvindt 

 Nieuw 

Evalueren van proces van (publicatie van) 

correctiebedragen  

 Nieuw 
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